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Råd för funktionshinderfrågor 

vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden 

PROTOKOLL 8/2017 

  

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 2 oktober 2017  

kl. 13.00 – 15.00 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

 

Stefan Mattsson Dolores Back 

  

 
Närvarande  

 Ledamöter: 

 Stefan Mattsson (SRF), ordföranden 

Dolores Back (HSO/NHR), vice ordföranden  

Amir Amirriazi (DHR) 

Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB)  

Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS)  

Eva Söderbärj (HSO/FUB)  

Britt-Inger Stjernström (HSO/R)  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Julia Steen samt föredragande Caroline 

Bill och Ira Lagercrantz från fastighetskontoret samt Gunnar 

Söderholm förvaltningschef, miljöförvaltningen.  

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser vice ordföranden Dolores Back att 

tillsammans med ordföranden Stefan Mattsson justera 

dagens protokoll.  

 

 § 2  
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns.  

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet justerar § 12 punkt 3 i protokoll nr 7/2017 från den 

4 september 2017 och godkänner därefter protokollet och 

lägger det till handlingarna.  
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 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
 

a) Protokoll nr 5/2017 från funktionshinderrådet vid 

trafiknämndens och Stockholms Stads Parkerings 

AB från den 12 juni 2017.  

 

b) Protokoll nr 6/2017 från funktionshinderrådet vid 

trafiknämndens och Stockholms Stads Parkerings 

AB från den 21 augusti 2017.  

 

c) Protokoll nr 4/2017 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från den 21 augusti 2017.  

 

d) Protokoll nr 5/2017 från funktionshinderrådet vid 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden 

från den 7 juni 2017. 

 

e) Protokoll nr 6/2017 från funktionshinderrådet vid 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden 

från den 29 augusti 2017. 

 

f) Skrivelse om att göra den tillfälliga saluhallen vid 

Östermalmstorg till tillfällig idrottshall.  

 

Beslut 

Rådet går igenom protokollen och lämnar följande 

synpunkt gällande § 6 samt § 9 punkt h i protokoll nr 

5/2017 från funktionshinderrådet vid 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden från 

den 29 augusti 2017:  

Rådet understryker att det är viktigt med uppföljning.  

Rådet lägger därefter dessa till handlingarna.  

 

 § 5 
Inkomna remisser och rapporter 
 

a) Tertialrapport 2 2017, för fastighetsnämnden  

 

b) Tertialrapport 2 2017, för miljö- och 

hälsoskyddsnämnden  
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Beslut  

Rådet har inga synpunkter och lägger rapporterna till 

handlingarna.  

 

 § 6 
Ärenden tagna på delegation 
Inga ärenden är tagna på delegation inför dagens 

sammanträde. 

 

 § 7 
Nybyggnad och ombyggnad på Mälarhöjdens IP,  
Västberga 1:1  
Föredragande: Caroline Bill, projektledare och konsult 

från VSP, och Ira Lagercrantz, enhetschef, från 

fastighetskontoret.  

 

Caroline och Ira informerar om ny- och ombyggnaden av 

omklädnings– och personalbyggnader på Mälarhöjdens 

IP. Den befintliga omklädningsbyggnaden kommer att 

rivas till följd av bristande tillgänglighet och att den är i 

dåligt skick. En ny personalbyggnad kommer att byggas 

och befintlig personalbyggnad kommer att renoveras och 

bli omklädningsrum. På området finns bland annat 

tennishall, gymnastikhall, ishall och fotbollsplan. 

Tennishallen och gymnastikhallen har egna 

omklädningsrum.   

 

Mål och syfte 

Idrottsplatsen ska successivt upprustas till följd av ökad 

bostadsbebyggelse, ökat behov, i området. Det finns 

behov av både upprustning samt av att 

tillgänglighetsanpassa och därav har 

tillgänglighetskonsulter medverkat i projektet. 

Idrottsplatsen kommer att förses med bättre anpassade 

ytor och utrymmen för verksamheten med tillgodosedd 

tillgänglighet. Åtgärder för att tillgodose tillgänglighet i 

projektet är bland annat tillgängliga och användbara 

gångvägar samt parkeringsplatser, ramper på tomter, 

skydd mot halka och tillgänglighet och användbarhet i 

publika lokaler.  
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Rådet frågar om ytorna kring byggnaderna är anpassade, 

om det finns höjdskillnader samt hur möjligheterna ser ut 

att ta sig mellan byggnaderna när det är exempelvis snö?  

Caroline och Ira svarar att det inte finns markanta 

höjdskillnader och att de kommer att ta med sig frågan 

gällande framkomligheten vid snö.  

 

Rådet frågar hur tidsplanen ser ut?  

Omklädningsbyggnaden planeras att rivas under vintern 

och byggandet påbörjas under våren. Den initiala 

tidsplanen har förskjutits något men detta kan anses 

positivt utifrån en framkomlighetsaspekt då det inte längre 

sammanfaller med ombyggnaden av idrottshallen på 

området. Detta är ett gemensamt projekt med 

idrottsförvaltningen. Omklädningsrummen beräknas vara 

klara under 2018.   

 

Rådet frågar hur det ser ut med gång- och cykelvägar 

samt belysning?  

Varken trafikkontoret eller stadsdelsnämnden har begärt 

några åtgärder.   

 

Rådet frågor vilka möjligheter det finns till spontanidrott? 

Det finns nog möjlighet till spontanidrott, man får dock ta 

i beaktande att Fruängens skola och kunskapsskolan också 

disponerar dessa ytor.  

 

Rådet frågar hur det ser ut gällande handikapparkering? 

Det finns handikapparkering idag och det kommer att 

finnas plats att ha en ny handikapparkering. 

Parkeringsplatser kommer att vara belägna vid båda 

omklädningsrummen.  

 

Rådet påpekar att personal på plats under anläggningens 

öppettider är viktigt och är en trygghetsfaktor.  

Det kommer att finnas personal på plats från kl. 6 på 

morgonen till kl. 10 på kvällen.  

 

 

 

Rådet frågar gällande vilka skyltar som kommer 



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2017-08-17 
 

 Sida 5 (7) 

 
  

 

 

 
 
 

 
www.stockholm.se  

användas? 

Idrottsförvaltningens skyltprogram, taktila skyltar, 

kommer att användas.   

Rådet är nöjda med detta.  

 

Rådets övergripande kommentarer  
Rådet beslutar att lämna följande övergripande 

synpunkter:  

 Rådet framhåller att följande aspekter alltid är 

viktiga att beakta: belysning, kontrastmarkering, 

ledstråk och höjdskillnader.   

 

Rådet tackar för informationen och vill gärna återkomma 

längre fram i projektet.  

 

 § 8 
Tertialrapport 2 2017 för miljö- och  
hälsoskyddsnämnden  
Föredragande: Gunnar Söderholm, förvaltningschef  på 

miljöförvaltningen    

 

Gunnar Söderholm, förvaltningschef, informerar om 

tertialrapport 2 2017 för miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

Sammanfattningsvis går miljöförvaltningen bra och  

håller budgeten. 

 

Gunnar informerar att flertalet EU-projekt bedrivs och 

informerar övergripande om stora miljöprövningar som 

påverkat såsom tunnelbanan mellan Akalla – Barkarby. 

Vidare presenterar Gunnar kort om några större projekt 

såsom åtgärdsprogram för vattenförekomst och projekt 

med Sveriges kommuner och landsting (SKL) gällande 

trafikbuller.  

 

Rådets kommentarer  
Rådet tackar Gunnar Söderholm för informationen. Rådet 

lyfter sedan att det återigen är problem med utsläpp och 

fartyg i Norra Hammarbyhamnen, trots att ärendet har 

varit uppe i mark- och miljödomstolen (se M 1745-14).  

Detta har lett till negativa hälsoeffekter för vissa som bor i 

närheten. Gunnar Söderholm tar med sig frågan.  
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 § 9 
Bevakningslistan 
Louise Rohmer kunde ej medverka på mötet men lämnar 

följande informationspunkter:  

 

 Ny projektledare för Liljevalchs konsthall är 

Charlotte Magnusson.  

 Projektering av ramp på borgargården Stadshuset är 

påbörjat.  

 

Bevakningslistan uppdateras med ovanstående 

information. 

 

 § 10 
Förberedelse inför möte med miljö- och  
hälsoskyddsnämnden den 14 november 2017 
Rådet ska träffa miljö- och hälsoskyddsnämnden den  

14 november 2017 och beslutar att lämna följande 

diskussionspunkter:  

 

1. Elektromagnetisk strålning och elbilars 

laddningsstationer  

Rådet vill lyfta frågan gällande elektromagnetisk strålning 

och elbilar samt deras laddningsstationer och hur 

eventuella elektromagnetiska strålningsproblem 

kontrolleras.  

  

2. Tillgänglig sophantering 

Vilken utveckling har skett gällande tillgänglig 

sophantering? 

 

Rådet beslutar att (eventuellt) skicka ytterligare 

frågeställningar till rådets sekreterare.  

 

 § 11 
Gemensamma frågor med idrottsnämndens råd  
för funktionshinderfrågor 
Inga frågor tas upp denna gång.  
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 § 12 
Övriga frågor 
 

 Tillgänglighets – och utrymningsutlåtande gällande 

Östermalmshallen 

 

Beslut  

Rådet beslutar att be ansvariga för 

tillgänglighetsutlåtandet att besvara vissa frågor då rådet 

anser att det finns oklarheter i utlåtandet och önskar 

klargörande kring dessa. Rådet ifrågasätter bland annat 

strömförsörjningen vid elavbrott, se punkt 2.1 i utlåtandet.  

Kontaktperson Dolores Back ska kontakta Cecilia Calero 

för eventuellt möte.  

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Julia Steen  

 


